
Farsta stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 3/2025 
 

2025-03-13 

Protokoll 3/2025 

fört vid Farsta stadsdelsnämnds sammanträde torsdagen den 
13 mars 2025 kl. 18:50-19:32, Konferenscentret i gatuplanet 
på Storforsplan 36, Farsta centrum 
 

Ledamöter Marre Mayr (V) Ordförande 
Olof Peterson (M) 1:e vice ordförande 
Joseph Zamani (S) 2:e vice ordförande 
Anki Johansson (S) 
Kjell Backman (S) 
Moa Sahlin (S) 
Niklas Aurgrunn (V) 
Lisa Carlbom (MP) 
Torbjörn Ebérus (M) 
Susanne Larsson (M) 
Rikard Werge (L) 
Roine Löfgren (SD) ersätter Leif Söderström (SD) 
Olle Eriksson (C) ersätter Christer Eriksson (C) 
 

Ersättare Hans Strandberg (S) 
Maja Almgren (S) 
Felicia Diallo Kjellström (V) 
Christina Bäck (V) 
Åsa Öckerman (MP) 
Truls Ljungström (M) 
Caroline Annink Örtholm (M) 
Kenneth Hedman (M) 
Camilla Bergman (L) 
 

Övriga närvarande Christer Bergman Nämndsekreterare 
Saime Civas, TCO (Vision) Personalföreträdare §§1-26 
Charlotta Fristedt, SACO (Sveriges Lärare) Personalföreträdare §§1-26 
Therése Grahn Avdelningschef 
Ingalill Gustavsson Avdelningschef §§1-26 
Fredrik Karlsson Avdelningschef 
Carina Lemon-Allstrin, LO (Kommunal) Personalföreträdare §§1-26 
Johanna Löfvenius Avdelningschef §§1-26 
Ida Malmborg Enhetschef §§1-26 
Jonas Wilhelmsson Avdelningschef §§1-26 
 

Justerare Marre Mayr (V), Olof Peterson (M) 
 

Datum för justering 2025-03-13 
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2025-03-13 

ÄRENDELISTA 
§1 Godkännande av föredragningslistan 
§2 Anmälan av Medborgarförslag om en pulkabacke i 

Hökarängen 
§3 Anmälan av Medborgarförslag om en skridskobana i 

Lilla och Norra Sköndal 
§4 Anmälan av Medborgarförslag om rensning av sjögräs 

i Drevviken 
§5 Ekonomisk månadsrapport för februari 2025 
§6 Fördelning av föreningsbidrag 2025 
§7 Nytt dataskyddsombud för Farsta stadsdelsnämnd 
§8 Delegation enligt LVM samt förordnande enligt LVU 

och lagen om placering av barn i skyddat boende till 
socialjouren 

§9 Ny ersättare i stadsdelsnämndens sociala delegation 
§10 Genomförandebeslut Hästhagsparken 
§11 Servicebostad för personer med funktionsnedsättning 

enligt lagen om stöd och service (LSS 9:9) eller 
socialtjänstlagen (SoL) i Farsta, Farstarondellen 

§12 Uppföljning av kommunal verksamhet – stödboendet 
Frimärket 

§13 Uppföljning av kommunal verksamhet – gruppboendet 
Lingberga 

§14 Uppföljning av kommunal verksamhet – bostad med 
särskild service för vuxna enligt LSS Farsta strands 
gruppbostäder 

§15 Brukarundersökningar 2024 för parklekar, fritidsgårdar 
och öppna förskolor 

§16 Högtider på vård- och omsorgsboenden 
§17 Ökat uppgiftsutbyte i det brottsförebyggande arbetet – 

skolans och socialtjänstens behov (SOU 2024:87) 
§18 Motion om att främja blandade boendeformer i utsatta 

områden 
§19 Riktlinjer om representation, mutor och jäv, KS 

2024/1242. Remiss 
§20 Motion om att ta krafttag för att förbättra 

framkomligheten för Stockholms cyklister 
§21 Förslag till avfallsplan för Stockholm 2025-2030 
§22 Inbjudan till samråd om förslag till detaljplan för 

fastigheterna Farsta 2:1, Äpplarö 2 och 3 med flera 
§23 Protokoll från pensionärsrådet 2025 
§24 Rapportering av ej verkställda beslut enligt SoL och 

LSS kvartal 4 2024 
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§25 Ordförandens och stadsdelsdirektörens beslut enligt 
delegering och övriga anmälningsärenden 

§26 Nämndens frågor och information från förvaltningen 
§27 Borttagen på grund av sekretess 
§28 Borttagen på grund av sekretess 
§29 Borttagen på grund av sekretess 
§30 Borttagen på grund av sekretess 
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§ 1 
Godkännande av föredragningslistan  

Beslut  
Stadsdelsnämnden fastställer den av ordföranden föreslagna 
föredragningslistan för sammanträdet. 
 

Sida 5 (54)



 
 

Farsta stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 3/2025 
 

2025-03-13 

§ 2 
Anmälan av Medborgarförslag om en pulkabacke i 
Hökarängen  
FAR 2025/97 
 

Beslut  
Medborgarförslaget överlämnas till förvaltningen för beredning. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Marre Mayr (V) föreslog att nämnden skulle besluta 
enligt förvaltningens förslag till beslut. 
 

Sammanfattning av ärendet  
I ett medborgarförslag föreslås att stadsdelsnämnden ska anlägga en 
pulkabacke i Hökarängen. 
Förvaltningen föreslår att nämnden ska besluta att överlämna 
medborgarförslaget till förvaltningen för beredning. 
 
Handlingar i ärendet 

 FAR 2025/97-4 (Godkänd - R 1) Anmälan av 
medborgarförslag om en pulkabacke i Hökarängen 

 FAR 2025/97-1 Medborgarförslag om en pulkabacke i 
Hökarängen 
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§ 3 
Anmälan av Medborgarförslag om en skridskobana i Lilla 
och Norra Sköndal  
FAR 2025/121 
 

Beslut  
Medborgarförslaget överlämnas till förvaltningen för beredning. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Marre Mayr (V) föreslog att nämnden skulle besluta 
enligt förvaltningens förslag till beslut. 
 

Sammanfattning av ärendet  
I ett medborgarförslag föreslås att stadsdelsnämnden ska anlägga en 
skridskobana i Lilla och Norra Sköndal. 
Förvaltningen föreslår att nämnden ska besluta att överlämna 
medborgarförslaget till förvaltningen för beredning. 
 
Handlingar i ärendet 

 FAR 2025/121-3 (Godkänd - R 1) Medborgarförslag om en 
skridskobana i Lilla och Norra Sköndal 

 FAR 2025/121-1 Medborgarförslag om skridskobana 
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§ 4 
Anmälan av Medborgarförslag om rensning av sjögräs i 
Drevviken  
FAR 2025/122 
 

Beslut  
Medborgarförslaget överlämnas till förvaltningen för beredning. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Marre Mayr (V) föreslog att nämnden skulle besluta 
enligt förvaltningens förslag till beslut. 
 

Sammanfattning av ärendet  
I ett medborgarförslag föreslås att stadsdelsnämnden ska rensa 
sjögräs i Drevviken. 
Förvaltningen föreslår att nämnden ska besluta att överlämna 
medborgarförslaget till förvaltningen för beredning. 
 
Handlingar i ärendet 

 FAR 2025/122-4 (Godkänd - R 1) Medborgarförslag om 
rensning av sjögräs i Drevviken 

 FAR 2025/122-3 Medborgarförslag_Bortredigerad 
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§ 5 
Ekonomisk månadsrapport för februari 2025  
FAR 2025/100 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens ekonomiska 
månadsrapport för februari 2025. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Marre Mayr (V) föreslog att nämnden skulle besluta 
enligt förvaltningens förslag till beslut. 
  

Särskilt uttalande 
Olof Peterson m.fl. (M), Rikard Werge (L) och Olle Eriksson (C) 
anmälde ett gemensamt särskilt uttalande (Bilaga). 
 

Sammanfattning av ärendet  
Totalt för 2025 prognostiseras ett underskott om 7,0 miljoner kronor 
före resultatöverföring och budget i balans efter resultatöverföring 
från fond. 
  
Större underskott prognostiseras inom verksamhetsområde individ 
och familjeomsorg; barn och unga, ekonomiskt bistånd samt 
förskola. 
  
Övergripande ekonomiska påverkansfaktorer under året är 
utveckling av konjunktur, kostsamma placeringar inom barn och 
ungdom (Trefas), negativ utveckling av barnantal inom 
förskoleålder samt kostsamma insatser för yngre äldre (under 80 år) 
inom äldreomsorgen. 
 
Handlingar i ärendet 

 FAR 2025/100-1 (Godkänd - R 1) Månadsrapport februari 
2025 rev 1 
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Farsta stadsdelsnämnd 
13/3–2025 

Dnr FAR 2025/100 
Olof Peterson m.fl. (M) 

Rikard Werge (L) 
Olle Eriksson (C) 

 
Särskilt uttalande 

 
Ekonomisk månadsrapport för februari 2025 
 
Det är allvarligt att man redan prognostiserar ett underskott i Farsta stadsdelsnämnd. Underskottet 
befaras likt tidigare år främst vara ett resultat av kostnader för socialtjänstens arbete med unga 
inom individ och familjeomsorgen. 2024 gjordes ett underskott om 24 miljoner i denna verksamhet 
och prognosen har inte förändrats för detta eller kommande år. Stadsdelsnämnden har tur att vi har 
flera budgetposter med prognostiserat överskott som kan täcka hålet, men att ha ett så stort 
underskott i en så viktig verksamhet år efter år är inte hållbart. 
 
Mönstret återfinns inte enbart i Farsta stadsdelsnämnd utan återfinns på flera håll i staden. Man kan 
inte förlita sig på att man gör överskott i andra verksamheter för att finansiera en så pass viktig 
funktion som socialtjänsten utan något måste göras för att tillföra de resurser som krävs för att det 
viktiga uppdrag vi har för att värna stadsdelens unga inte ska äventyras. 
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§ 6 
Fördelning av föreningsbidrag 2025  
FAR 2025/86 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden fördelar föreningsbidrag, bidrag till 
lovaktiviteter och bidrag för högtider och evenemang 2025 enligt 
förvaltningens förslag. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Marre Mayr (V) föreslog att nämnden skulle besluta 
enligt förvaltningens förslag till beslut. 
  
Roine Löfgren (SD) anmälde ett eget förslag till beslut och föreslog 
att nämnden skulle besluta enligt det (Bilaga). 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Marre Mayr (V) ställde förslagen mot varandra och 
konstaterade att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag till 
beslut. 
  

Reservation 
Roine Löfgren (SD) reserverade sig mot beslutet till förmån för sitt 
egna förslag till beslut (Bilaga). 
  

Särskilt uttalande 
Olof Peterson m.fl. (M), Rikard Werge (L) och Olle Eriksson (C) 
anmälde ett gemensamt särskilt uttalande (Bilaga). 
 

Sammanfattning av ärendet  
Farsta stadsdelsnämnd fördelar årligen bidrag till föreningar. 
Sammanlagt 35 föreningar har lämnat in ansökningar om 
föreningsbidrag för 2025, tio föreningar har lämnat in ansökningar 
om bidrag för lovaktiviteter och sju föreningar har lämnat in 
ansökningar om bidrag för högtider och evenemang. 
 
Förvaltningen föreslår att 34 föreningar beviljas bidrag om 
sammanlagt 900 000 kronor varav 278 000 kronor går till 
föreningar som sökt för målgruppen barn och unga. 
 
Förvaltningen föreslår att åtta föreningar beviljas bidrag för 
lovaktiviteter om sammanlagt 175 000 kronor. 
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Förvaltningen föreslår att sex föreningar beviljas bidrag för högtider 
och evenemang om 175 000 kronor. 
 
Handlingar i ärendet 

 FAR 2025/86-1 (Godkänd - R 1) Föreningsbidrag 2025 
 FAR 2025/86-1.1 Villkor för föreningsbidrag från Farsta 

stadsdelsnämnd - fastställd 211116 
 FAR 2025/86-1.2 Bilaga 2 Bedömning av ansökningar 2025 

 

Sida 12 (54)



 
 
 
 

Farsta Stadsdelsnämnd 
Förslag till beslut 
2025-03-13 
Ärende 6 
Dnr FAR 2025/86: 
 

 
 
Fördelning av föreningsbidrag 2025 
 
 
 
Förslag till beslut: 

1 Att delvis avslå förvaltningens förslag till beslut 
 

2 Att därutöver anföra 
 
Att år efter år ge föreningsbidrag till cykelkurser för vuxna med förhoppning om att det i 
någon betydande omfattning ska leda till ökad anställningsbarhet framstår som naivt, 
nämnden bör därför sluta slösa skattebetalarnas pengar på detta projekt.  
 
Det finns i dagens dystra säkerhetsläge betydligt viktigare områden att satsa pengar på, 
exempelvis civilförsvaret eller varför inte miljöåtgärder genom reningsåtgärder för 
stadsdelens sjöar. 
 
 
 
Leif Söderström (SD)  
Roine Löfgren  (SD)  
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Farsta stadsdelsnämnd 
13/3–2025 

Ärende 6 
Dnr FAR 2025/86 

 
Olof Peterson m.fl. (M) 

Rikard Werge (L) 
Olle Eriksson (C) 

 
Särskilt uttalande 

 
Fördelning av föreningsbidrag 2025 

Särskilt uttalande 

Föreningslivet i vårt samhälle är en av våra grundpelare för ett tryggare samhälle, där medborgarna 
kan träffas och utöva sina intressen. Vi vet att ett rikt föreningsliv förenar människor istället för att 
splittra dem. I dessa tider där tryggheten i samhället ifrågasätts, med ungdomar som riskerar att 
hamna utanför och i klorna på de kriminella gängen, behöver vi ha ett större fokus på dessa grupper. 
Vi anser överlag att den prioritering som förvaltningen har gjort är bra, men hade önskat att det 
funnits en större fördelning till organisationer som arbetar med ungdomsverksamhet. 
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§ 7 
Nytt dataskyddsombud för Farsta stadsdelsnämnd  
FAR 2025/112 
 

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden utser Emanuel Wildung Schelin till 

dataskyddsombud för Farsta stadsdelsnämnd. 
2. Stadsdelsnämnden entledigar Charlotte Sundvall från sitt 

uppdrag som dataskyddsombud för Farsta stadsdelsnämnd. 
3. Paragrafen justeras omedelbart. 

  

Förslag till beslut 
Ordföranden Marre Mayr (V) föreslog att nämnden skulle besluta 
enligt förvaltningens förslag till beslut. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Dataskyddsförordningen ställer krav på att varje 
personuppgiftsansvarig nämnd har ett dataskyddsombud som 
stödjer och granskar den ansvariga i säkerställandet av att 
förordningen efterlevs. 
 
Stadsdelsnämndens nuvarande dataskyddsombud Charlotte 
Sundvall har fått nya uppdrag och behöver entledigas från sitt 
uppdrag som dataskyddsombud. Förvaltningens föreslår därför att 
stadsdelsnämnden utser Emanuel Wildung Schelin till nytt 
dataskyddsombud. 
 
Handlingar i ärendet 

 FAR 2025/112-1 (Godkänd - R 1) Nytt dataskyddsombud för 
Farsta stadsdelsnämnd 
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§ 8 
Delegation enligt LVM samt förordnande enligt LVU och 
lagen om placering av barn i skyddat boende till 
socialjouren  
FAR 2025/139 
 

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden delegerar till nedan nämnda 

tjänstepersoner vid Stockholms stads socialjour att begära 
polishandräckning enligt LVM 45 § 1 och 2 st. inom 
nämndens eget ansvarsområde. 

2. Stadsdelsnämnden förordnar nedan nämnda tjänstepersoner 
vid Socialjouren att begära polishandräckning enligt LVU § 
43 1 st 2 p inom nämndens eget ansvarsområde. 

3. Stadsdelsnämnden förordnar nedan nämnda tjänstepersoner 
vid Socialjouren att begära biträde av polismyndigheten för 
att genomföra beslut om skyddat boende eller om en 
omedelbar sådan insats enligt 8 kap. 7 § lagen om placering 
av barn i skyddat boende inom nämndens eget 
ansvarsområde. 

4. Nämndens tidigare förordnanden av tjänstepersoner vid 
Socialjouren upphör att gälla. 

  
Abdelaziz Abdelsaid, 
Ann Dahlgren, 
Anna Lago-
Lengquist, 
Anna-Stina 
Wilhelmsson, 
Antonio Bracamonte, 
Daniel Colegate, 
Elin Orvik, 
Emma Nikolaou, 
Eva Thomasson, 
Felicia Narvaez 
Adolfsson, 
Feryal Lövström, 
Frida Allertz, 
Johanna Kumblad, 
Julia Falk Nordberg, 
Johanna Nilsson, 
Katrin Pettersson, 
Lena Svärd, 
Liliana Pellegrino, 
Linda Backe, 
Lis-Mari Boija, 
Liselotte Bäck, 

Maria Rangdag, 
Maria Sjölin, 
Marimba Roney, 
Maya Heckscher, 
Millicent Reyes, 
Mohamud Abdi 
Osman, 
Nicolina Wallmark, 
Nina Kosari 
Philip Lindholm, 
Sanna Eriksson, 
Sandra Nilsson 
Sandra Qvist, 
Sara Zia 
Susanne Bohlin, 
Therese Nilsson, 
Therese Travis, 
Ulrika Gresnes, 
Veronica Blomqvist, 
Victoria Scherman, 
Ylva 
Engelbrektsson, 
Ylva Westerdahl 
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Malin Karlsson, 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Marre Mayr (V) föreslog att nämnden skulle besluta 
enligt förvaltningens förslag till beslut. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Socialnämnden fattade den 21 januari 2025 beslut om delegation 
och förordnanden för tjänstepersoner inom Stockholms stads 
socialjour avseende möjlighet att begära polishandräckning enligt 
Lag om vård av missbrukare i vissa fall (LVM), Lag med särskilda 
bestämmelser om vård av unga (LVU) samt enligt Lag om placering 
av barn i skyddat boende. Socialnämnden har begärt att 
stadsdelsnämnderna fattar motsvarande beslut. 
 
Handlingar i ärendet 

 FAR 2025/139-2 (Godkänd - R 1) Delegation enligt LVM 
samt förordnande enligt LVU och lagen om placering av 
barn i skyddat boende till socialjouren 
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§ 9 
Ny ersättare i stadsdelsnämndens sociala delegation  
FAR 2025/163 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden utser Christina Bäck (V) till ny ersättare i 
nämndens sociala delegation istället för Laura Roselli (V), som 
lämnar sitt uppdrag i nämnden. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Marre Mayr (V), Joseph Zamani (S) och Lisa Carlbom 
(MP) anmälde ett gemensamt förslag till beslut och föreslog att 
nämnden skulle besluta enligt det. (Bilaga). 
  
Roine Löfgren (SD) anmälde ett eget förslag till beslut och föreslog 
att nämnden skulle besluta enligt det (Bilaga). 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Marre Mayr (V) ställde förslagen mot varandra och 
konstaterade att nämnden beslutat majoritetens förslag till beslut. 
  

Reservation 
Roine Löfgren (SD) reserverade sig mot beslutet till förmån för sitt 
egna förslag till beslut (Bilaga). 
 

Sammanfattning av ärendet  
Laura Roselli (V) lämnar sitt uppdrag i stadsdelsnämnden. Hon är 
även ersättare i nämndens sociala delegation, och nämnden behöver 
därför utse en ny ersättare där. Förvaltningen föreslår att nämnden 
utser en ny ersättare i sociala delegationen utifrån partiernas 
yrkanden vid sammanträdet. 
 
Handlingar i ärendet 

 FAR 2025/163-1 (Godkänd - R 1) Ny ersättare i 
stadsdelsnämndens sociala delegation 
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Farsta Stadsdelsnämnd 
2025-03-13 

Vänsterpartiet 
Socialdemokraterna 

Miljöpartiet 

 
Ärende 9: Ny ersättare i stadsdelsnämndens sociala delegation 

Laura Roselli (V) lämnar sitt uppdrag i nämnden och därmed sitt uppdrag som ersättare i nämndens sociala 
delegation. 

 

Förslag till beslut 

Att Stadsdelsnämnden utser Christina Bäck (V) till ny ersättare i nämndens sociala delegation istället för 
Laura Roselli (V).
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Farsta Stadsdelsnämnd 
        Förslag till beslut 

2025-03-13 
Ärende 9 
Dnr FAR 2025/163 
 

 
 
 
 
 
Ny ersättare i stadsdelsnämndens sociala delegation 
 
 
Förslag till beslut 

1 Att Roine Löfgren (SD) utses till ersättare i nämndens sociala delegation. 
 

 
 
Leif Söderström (SD)  
Roine Löfgren  (SD)  
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§ 10 
Genomförandebeslut Hästhagsparken  
Genomförandeärende 
FAR 2024/915 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden uppdrar åt förvaltningen att genomföra 
upprustningen av Hästhagsparken i Farsta enligt förvaltningens 
förslag. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Marre Mayr (V) föreslog att nämnden skulle besluta 
enligt förvaltningens förslag till beslut. 
 

Sammanfattning av ärendet  
I december 2023 fattade stadsdelsnämnden ett inriktningsbeslut om 
att ta fram ett program och bygghandlingar för Hästhagsparken. 
Under 2024 startade projekteringen av parken och ett förslag med 
tillhörande bygghandlingar för upprustning av parken togs fram. 
Under arbetet med projekteringen av parken har totalt tre 
dialogtillfällen med invånare genomförts. 
 
 
Kostnaderna för parken kommer bli 15 miljoner kronor vilket är 
högre än inriktningsbeslutet. Detta föreslås lösas genom att en del 
av projektet skjuts fram till 2026. Upprustningen planeras att starta 
under 2025 och färdigställas 2026. 
 
 
Stadsdelsförvaltningen föreslår att stadsdelsnämnden godkänner 
förvaltningens förslag till utformning och genomförande av 
upprustningen av Hästhagsparken. 
 
Handlingar i ärendet 

 FAR 2024/915-1 (Godkänd - R 1) Tjut - Upprustning av 
Hästhagsparken i Farsta 

 FAR 2024/915-1.1 Bilaga 1 - Projekt-pm Hästhagsparken 
 FAR 2024/915-1.2 Bilaga 2 - Illustrationsplan 

Hästhagsparken 
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Farsta stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 3/2025 
 

2025-03-13 

§ 11 
Servicebostad för personer med funktionsnedsättning 
enligt lagen om stöd och service (LSS 9:9) eller 
socialtjänstlagen (SoL) i Farsta, Farstarondellen  
Inriktningsärende 
FAR 2025/115 
 

Beslut  
Farsta stadsdelsnämnd godkänner inriktningsärende gällande 
projektering av en ny servicebostad enligt LSS eller SoL inom en 
del av fastigheten Farsta 2:1 vid Farstarondellen 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Marre Mayr (V) föreslog att nämnden skulle besluta 
enligt förvaltningens förslag till beslut. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsdelsnämnderna har tidigare haft ett ansvar för att öka antalet 
bostäder med särskild service (grupp - och servicebostäder) i staden. 
Från och med budgetåret 2022 övergick beställaransvaret för dessa 
bostäder till socialnämnden. 
 
Detta inriktningsbeslut har som syfte att fastställa principer och mål 
som ska vägleda planering och uppförande av en servicebostad 
enligt LSS eller SoL. Beslutet baseras på stadens funktionsprogram 
för bostäder med särskild service enligt SoL och LSS samt för 
stödboenden. 
 
I stadens boendeplan noteras en brist på bostäder för personer med 
funktionsnedsättningar enligt LSS och SoL, och behovet förväntas 
öka. Socialförvaltningen planerar att beställa en ny servicebostad i 
en del av fastigheten Farsta 2:1, som ska hyras av 
stadsdelsförvaltningen. 
 
Servicebostaden omfattar tolv lägenheter som är cirka 35 
kvadratmeter samt en gemensamhetslokal för personal om totalt 495 
kvadratmeter. Byggaktören Wallenstam beräknar tillträde till 
servicebostaden år 2029. 
 
Den totala årshyran för servicebostaden är cirka 1,5 miljoner kronor 
och nettohyreskostnaden för servicebostaden uppgår till 83 kronor 
per lägenhet per dygn. 
 
Farsta stadsdelsförvaltning föreslår att: 
Stadsdelsnämnden godkänner inriktningsärende för projektering av 
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Farsta stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 3/2025 
 

2025-03-13 

en ny servicebostad enligt LSS eller SoL i en del av fastigheten 
Farsta 2:1 vid Farstarondellen till en uppskattad hyreskostnad om 
1,5 miljoner kronor per år. 
 
Socialförvaltningen föreslår att: 
Socialnämnden godkänner inriktningsärende gällande projektering 
av en ny servicebostad enligt LSS eller SoL inom en del av 
fastigheten Farsta 2:1 vid Farstarondellen. 
 
Handlingar i ärendet 

 FAR 2025/115-1 (Godkänd - R 1) Servicebostad LSS i 
Farstarondellen- inriktningstjut 
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Protokoll nr 3/2025 
 

2025-03-13 

§ 12 
Uppföljning av kommunal verksamhet – stödboendet 
Frimärket  
FAR 2024/729 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens redovisning av 
uppföljningen av stödboendet Frimärket. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Marre Mayr (V) föreslog att nämnden skulle besluta 
enligt förvaltningens förslag till beslut. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Förvaltningen har genomfört en uppföljning av stödboendet 
Frimärket, som riktar sig till personer med neuropsykiatrisk 
funktionsnedsättning. Bedömningen är att verksamheten uppfyller 
de krav som ställs för att kunna ge stöd, service och omvårdnad av 
god kvalitet. Den sammantagna bedömningen är att enheten 
bedriver en trygg och säker verksamhet, där brukarna är delaktiga 
och har inflytande i sin egen vardag. 
  
Även om verksamheten bedöms ha en god kvalitet kan den arbeta 
vidare med att engagera och göra medarbetarna mer delaktiga i 
exempelvis utarbetandet av verksamhetsplan och 
verksamhetsberättelse samt att utveckla arbetet med egenkontroller 
och uppföljning tillsammans med medarbetare. Ett led i det arbetet 
är införandet av den nya chefsstrukturen som trädde i kraft 1 januari 
2025 och innebär att antalet medarbetare per enhetschef sjunker 
som främjar en god arbetsmiljö och ge bättre förutsättningar för ett 
närvarande och tydligt ledarskap. 
  
 
Handlingar i ärendet 

 FAR 2024/729-1 (Godkänd - R 2) TJUT Uppföljning av 
kommunal verksamhet - stödboendet Frimärket 
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2025-03-13 

§ 13 
Uppföljning av kommunal verksamhet – gruppboendet 
Lingberga  
FAR 2024/730 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens redovisning av 
uppföljningen av Lingberga gruppbostad. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Marre Mayr (V) föreslog att nämnden skulle besluta 
enligt förvaltningens förslag till beslut. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Förvaltningen har genomfört en uppföljning av Lingberga 
gruppboende med särskild service. Bedömningen är att 
verksamheten uppfyller de krav som ställs för att kunna ge stöd, 
service och omvårdnad av god kvalitet. Den sammantagna 
bedömningen är att enheten bedriver en trygg och säker verksamhet, 
där brukarna är delaktiga och har inflytande i sin egen vardag. 
 
 
Även om verksamheten bedöms ha en god kvalitet kan den arbeta 
vidare med att engagera och göra medarbetarna mer delaktiga i 
exempelvis utarbetandet av verksamhetsplan och 
verksamhetsberättelse samt att utveckla arbetet med egenkontroller 
och uppföljning tillsammans med medarbetare. Ett led i det arbetet 
är införandet av den nya chefsstrukturen som trädde i kraft under 
2025 och innebär att antalet medarbetare per enhetschef sjunker 
som främjar en god arbetsmiljö och ge bättre förutsättningar för ett 
närvarande och tydligt ledarskap. 
 
Handlingar i ärendet 

 FAR 2024/730-1 (Godkänd - R 1) TJUT Uppföljning av 
kommunal verksamhet - gruppboendet Lingberga 
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2025-03-13 

§ 14 
Uppföljning av kommunal verksamhet – bostad med 
särskild service för vuxna enligt LSS Farsta strands 
gruppbostäder  
FAR 2024/731 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens redovisning av 
uppföljningen av Farsta strands gruppbostäder. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Marre Mayr (V) föreslog att nämnden skulle besluta 
enligt förvaltningens förslag till beslut. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Förvaltningen har genomfört en uppföljning av Farsta strands 
gruppbostäder. Bedömningen är att verksamheten uppfyller de krav 
som ställs för att kunna ge stöd, service och omvårdnad av god 
kvalitet. Den sammantagna bedömningen är att enheten bedriver en 
trygg och säker verksamhet, där brukarna är delaktiga och har 
inflytande i sin egen vardag. 
 
 
Det finns dock vissa utvecklingsområden som berör kvalitetsarbete. 
Ett led i det arbetet är införandet av den nya chefsstrukturen som 
träder i kraft under 2025 och innebär att antalet medarbetare per 
enhetschef sjunker som främjar en god arbetsmiljö och ge bättre 
förutsättningar för ett närvarande och tydligt ledarskap. 
 
Handlingar i ärendet 

 FAR 2024/731-1 (Godkänd - R 1) Uppföljning av kommunal 
verksamhet - Farsta gruppbostäder 
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Protokoll nr 3/2025 
 

2025-03-13 

§ 15 
Brukarundersökningar 2024 för parklekar, fritidsgårdar 
och öppna förskolor  
FAR 2024/928 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens redovisning av 
brukarundersökningar 2024 för parklekar, fritidsgårdar och öppna 
förskolor. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Marre Mayr (V) föreslog att nämnden skulle besluta 
enligt förvaltningens förslag till beslut. 
  

Särskilt uttalande 
Olof Peterson m.fl. (M), Rikard Werge (L) och Olle Eriksson (C) 
anmälde ett gemensamt särskilt uttalande (Bilaga). 
 

Sammanfattning av ärendet  
Brukarundersökningar genomförs varje år på nämndens parklekar, 
fritidsgårdar och öppna förskolor. Resultaten från 2024 års 
undersökningar är över lag goda, med många positiva svar och 
uppskattande kommentarer. Besökarnas nöjdhet och känsla av 
trygghet är mycket hög. Trots incidenter i stadsdelen som har 
påverkat den allmänna tryggheten uppfattas de öppna 
fritidsverksamheterna som trygga punkter av besökarna, vilket är 
positivt. För flertalet av de svarande är alla verksamheter viktiga 
träffpunkter. 
 
 
Förbättringsområden finns när det gäller hur besökarna upplever att 
de kan påverka utbudet, vilket därför också är ett prioriterat område 
i nämndens verksamhetsplan för 2025. 
 
Handlingar i ärendet 

 FAR 2024/928-1 (Godkänd - R 1) Brukarundersökningar 
2024 för parklek, fritidsgård och öppen förskola 

 FAR 2024/928-1.1 Enkät öppna förskolan 2024 presentation 
 FAR 2024/928-1.2 Parkleksenkät barn 2024 presentation 
 FAR 2024/928-1.3 Parkleksenkät Vuxna 2024 Resultat 
 FAR 2024/928-1.4 Fritidsgård enkät 2024 presentation 
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Farsta stadsdelsnämnd 
13/3–2025 
Ärende 15 

Dnr FAR 2024/924 
 

Olof Peterson m.fl. (M) 
Rikard Werge (L) 
Olle Eriksson (C) 

 
Särskilt uttalande 

 
 

Ärende 15 Brukarundersökningar 2024 parklekar, fritidsgårdar och öppna 
förskolor 

Särskilt uttalande 

Vi vill tacka förvaltningen för ett gediget och väl dokumenterat underlag som resultat av 
brukarundersökningar 2024 avseende parklekar, fritidsgårdar och öppna förskolor. Det vi ser som 
positivt är att de som svarat på enkäterna upplever att det är trygga verksamheter som bedrivs i 
Farsta. Vi delar förvaltningens bedömning om att det är av stor vikt att utveckla verksamheten med 
delaktighet från de som deltar. D.v.s. barnen och ungdomarna. Det som L, M och C även vill 
uppmärksamma är att trots att könsfördelningen är relativt jämn men att vi gärna vill se att flickors 
behov av verksamhet genom t.ex. fritidsgårdar kan bli ännu mer anpassat för deras behov då de är 
representerade i minoritet där. På fritidsgårdar var det intressant att se att läxläsning och att spela 
musik har ökat men varför inte ha med bokcirkel för att stimulera till skönlitteratur eller bildning 
genom böcker som en aktivitet? Dessutom anser vi att det vore intressant om en eller flera parklekar 
kunde utveckla ytor som stimulerar till utomhusgymnastik vilket skulle kräva anpassad utrustning för 
det ändamålet. Vi har uppfattat att fysisk aktivitet kan vara ett motmedel mot psykisk ohälsa. Därför 
är det viktigt för att locka fler barn och ungdomar till aktiviteter som grundar sig på fritt deltagande 
som dessa fina verksamheter verkligen erbjuder. 
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Protokoll nr 3/2025 
 

2025-03-13 

§ 16 
Högtider på vård- och omsorgsboenden  
Svar på skrivelse från M 
FAR 2024/997 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på skrivelse från Moderaterna om högtider på vård- och 
omsorgsboenden. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Marre Mayr (V) föreslog att nämnden skulle besluta 
enligt förvaltningens förslag till beslut. 
  

Särskilt uttalande 
Olof Peterson m.fl. (M) anmälde ett särskilt uttalande (Bilaga). 
 

Sammanfattning av ärendet  
I en skrivelse till stadsdelsnämnden framför Moderaterna vikten av 
att för äldre uppmärksamma högtider för att skapa gemenskap, öka 
livsglädjen och motverka ensamhet. Vidare skrivs att 
genomförandet av aktiviteter, bjuda in till gemensamma firanden 
eller att uppmärksamma en högtid kan bidra till att bryta vardagens 
tristess och motverka ensamhet. I skrivelsen framförs att många 
högtider förknippas med matglädje och är ett tillfälle att duka fint, 
servera något extra gott eller att baka. För många äldre som har 
svårt att äta kan det vara ett sätt att öka intresset för måltiden och 
bidra till ökad aptit. 
 
 
Moderaterna vill ha svar på vilka högtider som uppmärksammats, 
och hur, inom vård- och omsorgsboenden samt i vilken utsträckning 
de äldre har fått vara med och påverka utformningen av firandet av 
dessa högtider. 
 
 
Förvaltningen beskriver i svaret vilka högtider som 
uppmärksammats under år 2024 samt ger även exempel på 
aktiviteter som genomförts tillsammans med äldre, individuellt eller 
gemensamt. 
 
Handlingar i ärendet 

 FAR 2024/997-2 (Godkänd - R 1) Högtider på vård- och 
omsorgsboenden. Svar på skrivelse från M 
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2025-03-13 

 FAR 2024/997-1 Skrivelse angående högtider på vård- och 
omsorgsboenden 
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Farsta stadsdelsnämnd 
13/3–2025 
Ärende 16 

Dnr FAR 2024/997 
 

Olof Peterson m.fl. (M) 
 

Särskilt uttalande 
 

Skrivelse angående högtider på vård- och omsorgsboenden 
 
Moderaterna vill tacka för ett utförligt svar på vår skrivelse. Det är tydligt att våra äldre har stora 
möjligheter att fira alla våra högtider och ta del av årets traditioner!
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2025-03-13 

§ 17 
Ökat uppgiftsutbyte i det brottsförebyggande arbetet – 
skolans och socialtjänstens behov (SOU 2024:87)  
Svar på remiss från kommunstyrelsen 
FAR 2025/65 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande till 
kommunstyrelsen som svar på remissen av förslag till ökat 
uppgiftsutbyte i det brottsförebyggande arbetet. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Marre Mayr (V) föreslog att nämnden skulle besluta 
enligt förvaltningens förslag till beslut. 
  

Särskilt uttalande 
Olof Peterson m.fl. (M) och Rikard Werge (L) och Olle Eriksson 
(C) anmälde ett gemensamt särskilt uttalande (Bilaga). 
 

Sammanfattning av ärendet  
Slutbetänkandet handlar om att förbättra möjligheterna för 
informationsutbyte mellan skola, socialtjänst, Polismyndigheten och 
Säkerhetspolisen, för att skapa bättre förutsättningar för 
brottsförebyggande insatser. Det föreslås bland annat att sekretess 
ska kunna brytas för att lämna ut uppgifter om elever som är i 
riskzonen för att begå brott eller utsättas för brott. 
 
Förslagen som lyfts fram i utredningen berör möjligheter att bryta 
sekretess bland annat från socialtjänsten till skolan, från 
Polismyndigheten och Säkerhetspolisen till skolan, mellan skolor 
vid skolbyte, från skolan till socialtjänsten, från Polismyndigheten, 
Säkerhetspolisen och Tullverket till socialtjänsten och SiS. 
 
Förvaltningen anser att förslaget om att skola, socialtjänst och 
brottsbekämpande myndigheter ska kunna dela uppgifter om barn 
och unga i riskzonen för ogynnsam utveckling i syfte att kunna ge 
tidiga insatser stämmer överens med den nya socialtjänstlagen som 
träder i kraft 2025. Dock krävs en individuell bedömning innan 
uppgifter lämnas ut, där sekretessintresset vägs mot behovet av 
uppgifter för att förebygga brott. Förvaltningen betonar också att 
samtycke för informationsdelning bör eftersträvas, och att barn, 
unga och deras vårdnadshavare ska informeras när uppgifter lämnas 
ut utan deras samtycke för att bevara förtroendet för socialtjänsten. 
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2025-03-13 

Handlingar i ärendet 
 FAR 2025/65-2 (Godkänd - R 1) Ökat uppgiftsutbyte i det 

brottsförebyggande arbetet 
 FAR 2025/65-1.1 Remiss - Betänkandet - Ökat 

uppgiftsutbyte i det brottsförebyggande arbetet - skolans och 
socialtjänstens behov (SOU 2024:87) 
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Farsta stadsdelsnämnd 

2025-03-13 

Ärende 17 SU 

Liberalerna (L) 
Moderaterna (M) 
Centerpartiet (C)  

 

 
 

Ärende 17 Betänkandet inom det brottsförebyggande arbetet skolan och 
socialtjänstens behov, KS 2025/136 Remiss 

Särskilt uttalande 

Remissen till Farsta stadsdel behandlar SOU-betänkandet för att skapa förutsättningar för ökat 
uppgiftsbyte i det brottsförebyggande arbetet för skolan och socialtjänstens behov. Liberalerna, 
Moderaterna och Centerpartiet välkomnar förvaltningens svar som är väldigt bra och träffsäkert. Vi 
instämmer med förvaltningen att vi måste värna sekretessen bland annat från socialtjänsten till 
skolan, från Polismyndigheten och Säkerhetspolisen till skolan, mellan skolor vid skolbyte, från skolan 
till socialtjänsten, från Polismyndigheten, Säkerhetspolisen och Tullverket till socialtjänsten och SiS. 
Individuell prövning krävs för att väga sekretessintresset mot behovet av att kunna förebygga brott. 
Sekretess ska dock enligt SOU kunna brytas för att lämna ut uppgifter om elever som är i riskzonen 
för att begå brott eller utsättas för brott.  

Det är samtidigt enligt Farsta stadsdelsförvaltning också viktigt att skapa förutsättningar för fortsatt 
informationsdelning med samtycke vilket bör eftersträvas i framtiden. Detta för att inte skada 
socialtjänstens förtroende i vårt samhälle.  

SOU-utredningen syftar till att skapa förutsättningar för tidiga insatser till barn och unga i riskzon för 
ogynnsam utveckling och det går i linje med den nya socialtjänstlagen 2025.  

De 419 sidorna i betänkandet är vad utredaren kommit fram till. Liberalerna, Moderaterna och 
Centerpartiet är väldigt positiva och nöjda med ett bra remissvar från Farsta stadsdelsförvaltning.
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2025-03-13 

§ 18 
Motion om att främja blandade boendeformer i utsatta 
områden  
Svar på remiss från kommunstyrelsen 
FAR 2024/1015 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande till 
kommunstyrelsen som svar på remiss av en motion från Jonas 
Naddebo och Svante Linusson, Centerpartiet, om att främja 
blandade boendeformer i utsatta områden. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Marre Mayr (V) föreslog att nämnden skulle besluta 
enligt förvaltningens förslag till beslut. 
 

Sammanfattning av ärendet  
I en motion till fullmäktige, om att främja blandade boendeformer, 
föreslår Jonas Naddebo och Svante Linusson (C) att införa ett tak 
för andelen hyresrätter i alla utsatta och särskilt utsatta områden i 
staden. 
 
Förvaltningen hänvisar till stadens översiktsplan som slår fast att en 
levande stadsmiljö gynnas av att människor med olika bakgrund 
och livsstil möter varandra i vardagen. En blandning av 
bostadstyper, lägenhetsstorlekar och upplåtelseformer eftersträvas i 
hela staden. Det gynnar integrationen och är viktigt för att skapa en 
socialt sammanhållen stad. Stockholms stads planeringstrategi 2024 
lyfter vikten av att staden mer aktivt använder markanvisningar och 
andra verktyg för att öka de upplåtelseformer, lägenhetsstorlekar 
och bostadstyper som är underrepresenterade. 
 
Stadsdelsförvaltningen delar motionärens syn på vikten av blandade 
boendeformer men hänvisar till de processer och styrdokument som 
redan idag är pågående. 
 
För att bygga samman staden och minska segregationen prioriterar 
Stockholms stad arbetet med fokusområden för stadsutveckling. 
Farsta stadsdelsnämndsområde är ett av fyra utpekade 
fokusområden. 
 
Handlingar i ärendet 

 FAR 2024/1015-2 (Godkänd - R 1) Svar på motion främja 
blandade boendeformer 
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 FAR 2024/1015-1.1 Motion om att främja blandade 
boendeformer i utsatta områden 
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2025-03-13 

§ 19 
Riktlinjer om representation, mutor och jäv, KS 
2024/1242. Remiss  
Svar på remiss från kommunstyrelsen 
FAR 2024/957 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande till 
kommunstyrelsen som svar på remissen. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Marre Mayr (V) föreslog att nämnden skulle besluta 
enligt förvaltningens förslag till beslut. 
 

Sammanfattning av ärendet  
”Riktlinjer om mutor och representation” togs ursprungligen fram år 
2009. Riktlinjerna har därefter reviderats vid två tillfällen, i 
september 2012 och december 2015. Stadsledningskontorets 
juridiska avdelning inledde under år 2023 en översyn och 
uppdatering av nuvarande riktlinjer. 
 
Kommunstyrelsen har remitterat ärendet Riktlinjer om 
representation, mutor och jäv m.m. till Farsta stadsdelsnämnd för 
yttrande senast den 28 mars 2025. 
 
Stadsledningskontorets förslag till reviderade Riktlinjer om 
representation, mutor och jäv m.m. syftar till att hjälpa medarbetare 
och förtroendevalda i staden att agera på ett sådant sätt att man inte 
låter sig påverkas av ovidkommande intressen eller hänsyn i sitt 
arbete, och att man inte heller ska kunna misstänkas för att göra det. 
 
Förvaltningen ställer sig positiva till riktlinjerna och delar 
kommunstyrelsens uppfattning om hur medarbetare ska förhålla sig 
till representation, mutor och jäv. 
 
Handlingar i ärendet 

 FAR 2024/957-2 (Godkänd - R 1) Tjut - svar på remiss 
Riktlinjer om representation, mutor och jäv mm  

 FAR 2024/957-1.1 (Godkänd - R 1) KS 2024/1242 
Tjänsteutlåtande - Riktlinjer om representation, mutor och 
jäv m.m. 

 FAR 2024/957-1.2 Bilaga - Riktlinjer om representation, 
mutor och jäv m.m 

 FAR 2024/957-1.3 Bilaga - Riktlinjer om mutor och 
representation (reviderade år 2015) 
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§ 20 
Motion om att ta krafttag för att förbättra 
framkomligheten för Stockholms cyklister  
Svar på remiss från kommunstyrelsen 
FAR 2025/17 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande till 
kommunstyrelsen som svar på en motion från, Jonas Naddebo och 
Svante Linusson, Centerpartiet, om att ta krafttag för att förbättra 
framkomligheten för Stockholms cyklister. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Marre Mayr (V) föreslog att nämnden skulle besluta 
enligt förvaltningens förslag till beslut. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Jonas Naddebo och Svante Linusson (C) föreslår i en motion till 
fullmäktige att ta krafttag för att förbättra framkomligheten för 
Stockholms cyklister. Motionen lyfter cyklandets många positiva 
effekter på till exempel klimat och hälsa och konstaterar att det 
finns en stor potential att öka cykelpendlandet samt att 
förutsättningarna för gång och cykel är långt ifrån så bra som de 
skulle kunna vara. I motionen lyfts ett antal konkreta förslag. 
 
 
Staden har under många år satsat på cykelinfrastruktur genom nya 
och breddade cykelbanor, nya cykelparkeringsplatser, förbättrade 
signaler för cykel vid korsningar och ökat underhåll med mera. 
 
 
Förvaltningen menar att en väg att ytterligare förbättra 
cykelinfrastrukturen är att förbättra de parkvägar som passar för 
cykling i ytterstaden. Förvaltningen har fått in önskemål från såväl 
medborgare som näringsliv om ökad möjlighet till låst förvaring av 
cyklar bland annat i Farsta centrum och Farsta strand. 
 
Handlingar i ärendet 

 FAR 2025/17-2 (Godkänd - R 1) Svar på motion krafttag 
framkomlighet cyklister 

 FAR 2025/17-1.1 Motion om att ta krafttag för att förbättra 
framkomligheten för Stockholms cyklister  
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§ 21 
Förslag till avfallsplan för Stockholm 2025-2030  
Svar på remiss från kommunstyrelsen 
FAR 2025/90 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande till 
kommunstyrelsen som svar på remissen av förslag till avfallsplan 
för Stockholm 2025-2030. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Marre Mayr (V) föreslog att nämnden skulle besluta 
enligt förvaltningens förslag till beslut. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Avfallsnämnden utarbetade under våren 2024 ett förslag till 
avfallsplan för Stockholm 2025–2030. Förslaget remitterades till ett 
antal instanser, bland annat alla stadsdelsnämnder, för yttrande. 
Inkomna synpunkter på förslaget har föranlett justeringar i 
dokumentet. Förslaget till avfallsplan skickas därför ut på remiss 
igen för att nämnder och bolag ska få möjlighet att yttra sig 
angående dessa ändringar. 
 
 
Planen innehåller fyra huvudmål som brutits ner till mer detaljerade 
delmål. För varje delmål finns ett antal åtgärder som stadens 
förvaltningar och bolag ansvarar för att genomföra för att uppnå 
målen. I det justerade förslaget till avfallsplan har åtgärder både 
lagts till eller tagits bort och ansvar förändrats. 
 
 
Förvaltningen är positiv till avfallsnämndes förslag med dess 
ambition att förebygga uppkomst av avfall och gå från linjära till 
cirkulära konsumtionsmönster. De delmål och åtgärder som berör 
stadsdelsnämnder bedömer förvaltningen som möjliga att 
genomföra i samarbete med andra förvaltningar och bolag. 
Förvaltningen framhåller behovet av att avsätta resurser för att 
uppnå målen samt samordning mellan stadens förvaltningar och 
bolag för att optimera arbetet. 
 
Handlingar i ärendet 

 FAR 2025/90-3 (Godkänd - R 1) Tjut Förslag till ny 
avfallsplan för Stockholm 2025-2030 

 FAR 2025/90-1.7 Avfallsplan 2025 slutversion inkl 
ändringsmarkering 
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 FAR 2025/90-1.6 Bilaga 1_Sammanställning av all åtgärder 
och ansvariga ändringar mellan utställning och slutversion 
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§ 22 
Inbjudan till samråd om förslag till detaljplan för 
fastigheterna Farsta 2:1, Äpplarö 2 och 3 med flera  
Svar på remiss från stadsbyggnadsnämnden 
FAR 2025/35 
 

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på remissen. 
2. Ärendet förklaras omedelbart justerat. 

  

Förslag till beslut 
Ordföranden Marre Mayr (V) föreslog att nämnden skulle besluta 
enligt förvaltningens förslag till beslut. 
  
Roine Löfgren (SD) anmälde ett eget förslag till beslut och föreslog 
att nämnden skulle besluta enligt det (Bilaga). 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Marre Mayr (V) ställde förslagen mot varandra och 
konstaterade att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag till 
beslut. 
  

Reservation 
Roine Löfgren (SD) reserverade sig mot beslutet till förmån för sitt 
egna förslag till beslut (Bilaga). 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsbyggnadskontoret har bjudit in bland andra Farsta 
stadsdelsnämnd till samråd om förslag till detaljplan för 
fastigheterna Farsta 2:1, Äpplarö 2 och 3 med flera. 
 
 
Planförslaget innehåller cirka 100 bostäder som avses uppföras som 
hyresrätter för seniorbostäder. Detaljplanen syftar till att möjliggöra 
nya bostäder i ett läge nära kollektivtrafik samt att stärka befintliga 
kopplingar till naturmarken, gröna stråk och omkringliggande 
bebyggelse. 
 
 
Förvaltningen tycker det är positivt att detaljplanen möjliggör fler 
seniorbostäder i stadsdelen. I samband med planförslagets 
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genomförande föreslås att en trappa anläggs vid vändplanen på 
Glavagatan på fastigheten Ängsö 5. Förvaltningen menar att om en 
trappa ska anläggas behöver den och stigen/parkvägen också kunna 
snöröjas. Parkvägen behöver anläggas enligt standardmått med 
belysning. 
 
Förvaltningen menar att det är angeläget att området mellan den 
befintliga bebyggelsen och den planerade bebyggelsen utformas på 
ett sådant sätt att den tillför kvaliteter för de som bor i området idag. 
 
Handlingar i ärendet 

 FAR 2025/35-5 (Godkänd - R 1) tjut DP-remissvar Farsta 2 
1 

 FAR 2025/35-2 Samrådsbrev  
 FAR 2025/35-3 Planbeskrivning - samråd  
 FAR 2025/35-4 Plankarta samråd  

 

Sida 43 (54)



 
 
 
 

Farsta Stadsdelsnämnd 
Förslag till beslut 
2025-03-13 
Ärende 22 
Dnr FAR 2025/35 
 

 
 
 
 
Remiss: Detaljplan för del av fastigheterna Farsta 2:1, 
Äpplarö 2 och 3 m.fl. i stadsdelen Farsta Strand 
 
 
Förslag till beslut:  

1 Att i sin helhet avslå förslaget  till detaljplan för 
fastigheterna Farsta 2:1, Äpplarö 2 och 3 med flera. 

2 Att därutöver anföra: 
 
Projektet byggs delvis inom områden med höga ekologiska värden. Det är viktigt att dessa 
värden bevaras så att de i området redan boende även fortsättningsvis har nära tillgång till 
hälsosam natur och vackra grönområden.  
 
Närområdet har dessutom under en tid utsatts för grov kriminalitet, så ytterligare förtätning 
riskerar att förvärra en redan befintlig problematik som stadsdelen nu arbetar målmedvetet 
med för att råda bot på. 
 
 
Leif Söderström (SD)  
Roine Löfgren (SD)  
 

Sida 44 (54)



 
 

Farsta stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 3/2025 
 

2025-03-13 

§ 23 
Protokoll från pensionärsrådet 2025  
FAR 2025/26 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden beslutade att lägga protokollet till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Protokoll från Farstas pensionärsråds sammanträde den 3 mars 2025 
anmäldes. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Marre Mayr (V) föreslog att nämnden skulle besluta 
att lägga protokollet till handlingarna. 
 
Handlingar i ärendet 

 FAR 2025/26-3 Protokoll 2025-03-03 
 FAR 2025/26-3.1 Protokoll 2025-03-03 bilaga 
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§ 24 
Rapportering av ej verkställda beslut enligt SoL och LSS 
kvartal 4 2024  
FAR 2025/109 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden lägger till handlingarna förvaltningens 
redovisning av rapporteringen till IVO för kvartal 4 år 2024 av ej 
verkställa gynnande beslut enligt socialtjänstlagen och lagen om 
stöd och service till vissa funktionshindrade. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Marre Mayr (V) föreslog att nämnden skulle godkänna 
redovisningen och lägga den till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Enligt 28 f § lagen om stöd och service till vissa funktionshindrade 
(LSS) och 16 kap 6 f § socialtjänstlagen (SoL) ska kommuner varje 
kvartal redovisa till tillsynsmyndigheten Inspektionen för vård och 
omsorg (IVO) de gynnande beslut om insats enligt LSS och bistånd 
enligt SoL som inte har kunnat verkställas inom tre månader. 
Samtidigt rapporteras de beslut från förra redovisningstillfället som 
har verkställts eller avslutats av annan anledning. Rapporteringen 
ska även innehålla information om det huvudsakliga skälet till att 
beslutet inte har kunnat verkställas i tid. 
 
Handlingar i ärendet 

 FAR 2025/109-1 (Godkänd - R 1) Rapportering till IVO av 
ej verkställda gynnande beslut för kvartal 4 år 2024 
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§ 25 
Ordförandens och stadsdelsdirektörens beslut enligt 
delegering och övriga anmälningsärenden  
FAR 2025/72 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden lägger förvaltningens sammanställning över 
beslut enligt delegering och övriga anmälningsärenden till 
handlingarna. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Marre Mayr (V) föreslog att nämnden skulle lägga 
förvaltningens sammanställning över beslut enligt delegering och 
övriga anmälningsärenden till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Förvaltningen hade redovisat en sammanställning över beslut 
fattade enligt delegering och övriga anmälningsärenden. 
 
Handlingar i ärendet 

 FAR 2025/72-3 (Godkänd - R 1) Sammanställning 
ordförandens och stadsdelsdirektörens beslut och övriga 
anmälningsärenden mars 2025 
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§ 26 
Nämndens frågor och information från förvaltningen  
  
Ordföranden Marre Mayr (V), Joseph Zamani (S) och Lisa Carlbom 
(MP) anmälde en fråga till förvaltningen (Bilaga). 
  

Skrivelser 
Roine Löfgren (SD) anmälde en krivelse om Anpassade avdelningar 
på förskolor för barn med autism och intellektuell 
funktionsnedsättning (Bilaga). 
  

Beslut 
Skrivelsen överlämnas till förvaltningen för beredning. 

  

Förslag till beslut 
Ordföranden Marre Mayr (V) föreslog att nämnden skulle besluta 
att överlämna skrivelsen till förvaltningen för beredning. 
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     Ärende 26 
2025-03-13 
Vänsterpartiet 
Socialdemokraterna 
Miljöpartiet 
 
 
 

Fråga:  
 
Vi skulle vilja ha en uppdatering kring implementeringen av den nya chefsstrukturen. Är den 
helt genomförd? Om inte, vilka utmaningar kvarstår? 
 
Vi vet att omorganisationer kan skapa stress och otydlighet under processens gång.  Vi vill 
gärna höra hur ni arbetar för att minska  det. Vi tänker att för delar av verksamheten kan det 
bli extra tufft då även den nya socialtjänstlagen ska implementeras på parallellt.  
 
Vi vill gärna hör om detta ur ett såväl medarbetar- som chefsperspektiv då utmaningarna kan 
se olika ut.
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Skrivelse  
2025-03-13 

 
 
 
 
Anpassade avdelningar på förskolor för barn med autism och 
intellektuell funktionsnedsättning 
 
Inkludering och anpassat stöd i förskolan är avgörande för att alla barn ska få en trygg och 
utvecklande lärandemiljö. Barn med autism och intellektuell funktionsnedsättning har ofta 
behov av särskilt anpassade pedagogiska miljöer, strukturerat stöd och specialiserad 
personal. För att säkerställa en likvärdig tillgång till förskoleverksamhet för dessa barn är det 
av vikt att det finns anpassade avdelningar med rätt kompetens och resurser. 
 
Vi önskar därför få en översikt av hur det ser ut med anpassade avdelningar för barn med 
autism och intellektuell funktionsnedsättning inom förskolorna i stadsdelen. 
Vi vill därför fråga följande: 

1. Hur många förskolor i stadsdelen har särskilda avdelningar eller resursteam 
anpassade för barn med autism och intellektuell funktionsnedsättning? 

2. Finns det några fastställda riktlinjer eller strategier för hur sådana avdelningar ska 
organiseras och utformas? 

3. Vilken kompetens och utbildning har personalen på dessa avdelningar? 
4. Finns det planer på att utöka eller förbättra dessa resurser? 

 

 
 
Leif Söderström (SD) 
Roine Löfgren  (SD)
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§ 27 
Borttagen på grund av sekretess  
FAR 2025/164 
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§ 28 
Borttagen på grund av sekretess  
FAR 2025/165 
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§ 29 
Borttagen på grund av sekretess  
FAR 2025/166 
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§ 30 
Borttagen på grund av sekretess  
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